

၅။ ကမ္ဘာကြီးအဆုံးမှာ တရားစီရင်မှု ရှိတယ်လို့ သိရှိရပါတယ်။ ဘယ်လို စီရင်ပြီး ဘယ်လိုဘုံ ဌာနတွေ ရောက်ကြမှာလဲ ရှင်းစေလိုပါတယ်။

ဒီဆွေးနွေးမေးမြန်းမှုကိုတော့- ကျွန်တော် ဟိုစဉ်က အပြန်အလှန် ဖြေကြား ချေပခဲ့တာတွေထဲမှာ မပါဝင်တဲ့ အကြောင်းရာ ထဲက ဖြစ်မယ်လို့ ထင်တယ်။ ဒါပေမယ့်- အစ္စလာမ်က နောင်ဘဝနဲ့ ပတ်သက် ပြီး ဘယ်လိုများ ဆိုထားသလဲလို့ သိလိုတဲ့ မေးခွန်းဖြစ်လို့ ဆွေးနွေးပါမယ်။

နောင်ဘဝ

ဘာသာတရားတိုင်းမှာ နောင်ဘဝ ဆိုတာကို လက်ခံကြပါတယ်။ လူသားတွေဟာ ကောင်းရာ ကောင်းကြောင်းတွေ ပြုလုပ် စေဘို့ အချင်းချင်း မေတ္တာထားတတ်စေဘို့- အဖျက်အနှောင့် လုပ်ငန်းတွေ မလုပ် မိစေဘို့ အတွက် တကယ်လို့ ကောင်းတာ တွေကို လုပ်ရင် နောင်ဘဝမှာ စည်းမိခံချမ်းသာရမယ်။ မကောင်းတာတွေ လုပ်ရင် ဝဋ်ကြွေးဒုက္ခတွေ ခံစားရမယ်။ ငရဲမှာ ခံစားရမယ်- စသည်ဖြင့် လူသားတွေ ကောင်းစေဘို့ နောင်ဘဝအကြောင်း စည်းရုံးသိမ်းသွင်း ပြောဆိုကြပါတယ်။ ဒီလို ပြော ဆိုတာ အစ္စလာမ် ဘာသာ တစ်ခုတည်း မဟုတ်ပါ။ ဘာသာတရားတိုင်းက ပြောဆိုခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

စည်းရုံးပြောဆိုပုံ၊ တင်ပြဆွေးနွေးပုံတွေကတော့- ပွင့်ပေါ်ခဲ့တဲ့ လူသား ဉာဏ်စဉ်ဆောင်တွေရဲ့ ဓလေ့၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ ထိတွေ့ ဆက်ဆံရတဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်၊ ခေတ်ကာလတွေ မူတည်ပြီး ကွဲပြား ခြားနားမှုတွေ ရှိပါတယ်။

အစ္စလာမ်က နောင်ဘဝ ဆိုတာကို **الْآخِرَةُ** **ယောင်းမှ အာခီရ်** လို့ သုံးပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ **الْأُولَى** **ယောင်းမွန်**ဆိုတာ- နေ့၊ အချိန်၊ ကာလ လို့ အဓိပ္ပါယ်ကို ပေးတယ်။ **الْآخِرَةُ** **အာခီရတ်** ဆိုတာ အနာဂတ်၊ သို့မဟုတ် ပစ္စုပ္ပန်စက္ကန့်တိုင်းမှ နောက်ကို ရွေ့နေတဲ့ စက္ကန့်တိုင်းကို ခေါ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကမ္ဘာကြီး ပျက်စီးသွားပြီးမှာ နောင်ဘဝ ဆိုတာ ဖြစ်လာမယ်မှာ မဟုတ်ပါ။ နောင်ဘဝ ဆိုတာ အတိတ်၊ ပစ္စုပ္ပန်နဲ့ ဒွန်တွဲလျက် အမြဲရှိနေတဲ့ အရာ တစ်ခု ဖြစ်တယ်။ ဒီဘဝနဲ့ နောင်ဘဝဟာ တစ် ဆက် တည်း ဖြစ်နေပါတယ်။ အဲ့ဒါကို **ဤပစ္စုပ္ပန်၌ ကန်းသောသူသည် အနာဂတ်တွင်လည်း မျက်စိ ကန်းလျက် လွဲမှားသော လမ်း စဉ်၌ ရှိလတ္တံ့။** ကုရ်အံ ၁၇:၇၂ မှာ ပြောထားပါတယ်။

လူသားတစ်ဦးဟာ စက္ကန့်တိုင်းမှာ သူ့ရဲ့ လုပ်ဆောင်၊ တွေးတော၊ ကြံစည်မှုပေါ်မူတည်ပြီး အပေါင်း လက္ခဏာ အနှုတ်လက္ခဏာ ဟာ ပြိုင်တူ ဖြစ်ပေါ်နေတယ်။ ဒါကို ကုရ်အံ ၈၃:၁၄ မှာ **သူတို့၏ ကျင့်ဆောင် မှု သူတို့၏ နှလုံးသား၌ ချေးညော်စွဲကျန်ခဲ့၏ လို့ ဖော်ပြပါတယ်။** အဲ့ဒီ လက္ခဏာ နှစ်ခုက အပေါင်း လက္ခဏာ ဟာ အနာဂတ်စက္ကန့်အတွက် ပိုမိုတိုးရွေ့ဘို့ အရှိန်ကို ဖြစ်ပေါ် စေပြီး၊ အနှုတ်လက္ခဏာက ရပ်တန့်နေတယ်။ အနှုတ်လက္ခဏာက များရင် (အကုသိုလ်တွေများရင်) သူ့အတွက် နာဂတ် စက္ကန့် တိုင်းရဲ့ အကျိုးက- အကျိုးဆက်တွေ မကောင်းဘူး၊ အပေါင်းလက္ခဏာတွေများရင် အကျိုးဆက်တွေ ကောင်းတယ်။ ဒီနေရာမှာ အနှုတ်နဲ့ အပေါင်းဟာ အမြဲတမ်း ချေပနေတယ်။ ဥပမာ ကောင်းတာ ၁၀ ခုလုပ်မယ်။ ဆိုးတာ ၁၂ ခု လုပ်မယ် ဆိုရင်- အနှုတ်ဘက်ကို ၂ ကျန်တယ်။ ကောင်းတာ ၁ ခုမှ မလုပ် ဘူး၊ ဆိုးတာပဲ ၁၂ ခု လုပ်မယ်ဆိုရင် အနှုတ်ချည်း ၁၂ ကျန် မယ်။ ကောင်းတာ ၁၂ ခုလုပ်ပြီး ဆိုးတာ ၁၀ ခုလုပ်ရင် အကောင်းဘက်ကို ၂ ကျန်မယ်။ အဲ့ဒီလို လူရဲ့ သက်တမ်းတစ်လျှောက် စက္ကန့်တိုင်းမှာ အကောင်းနဲ့ အဆိုး ပြိုင်ပြေးနေပြီး သက်တမ်းစေ့တဲ့နေ့မှာ ကျန်ခဲ့တဲ့ အဖြေဟာ သူ့အတွက် ရလဒ် ဖြစ်မယ်။ အစ္စလာမ် သီအိုရီအရ အကောင်းမှာတော့ အရှိန်ရှိတယ်။ အနှုတ်မှာ အရှိန် မရှိဘူး။ အကောင်းများသူဟာ အရှိန်အဟုန်နဲ့ ရှေ့ကို ပိုပြီးရွေ့ပါတယ်။ အနှုတ်များသူကတော့ အရှိန် အဟုန် မရှိလို့ နောက်ကို ပြန်ဆုတ်သွားခြင်း၊ ရှေ့ကို တိုးသွားခြင်း မရှိဘဲ- အနှုတ်ရှိသလောက်နဲ့သာ ရပ်နေမှာ ဖြစ်တယ်။ ဒီအချက်ကို ကုရ်အံကျမ်းရဲ့ ၂၈:၄၈ မှာ **ကောင်းမှုဖြင့် ရောက်လာ သောသူ၊ သူ့အတွက် ထို၌ ကောင်းမြတ်ခြင်းသည် ရှိ၏။ အကုသိုလ်ဖြင့် ရောက်လာသူသည် သူတို့ပြုကျင့်ခဲ့သမျှသော ရှိနေ သည့် အကုသိုလ်အလျောက်သာ ဆုကြေးရမည် ဖြစ်၏။** လို့ ဆိုထားပါတယ်။

အထူးမှတ်ချက်အနေနဲ့ သိစေလိုတာက- အစ္စလာမ်ဟာ ကယ်တင်ရှင် ဝါဒကို လက်မခံပါဘူး။ ကိုယ် ပြုလုပ်သမျှသော အကျိုးဆက်ကို ကိုယ်ပဲ ခံစားရမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒါကို ကုရ်အံကျမ်းတော်ရဲ့- ၉၉: ၇၊ ၈ မှာ- **ပရမ်ကျမြူမှု ပမာ ကောင်းမှု ကျင့်ဆောင်ခဲ့သူသည် ၎င်းအား မြင်တွေ့ရလတ္တံ့။ ပရမ်ကျမြူမှု ပမာ မကောင်းမှု ကျင့်ဆောင်ခဲ့သူသည်လည်း ၎င်းအား မြင် တွေ့ရလတ္တံ့။** လို့ ပြောထားပါတယ်။

သုခဘုံနဲ့ သောကဘုံ-

အစ္စလာမ်မှာ နတ်ပြည်တို့၊ ငရဲပြည်တို့နဲ့ တိုက်ရိုက် အဓိပ္ပါယ်တူတဲ့ ဝေါဟာရ မရှိပါဘူး။ သုခဘုံကို **أَرْضُ الْجَنَّاتِ** ဂျနတ်လို့ သုံးပြီး သောကဘုံကို **الْجَنَّةُ الْجَنَّةُ** (ဂျဟီမ်) လို့ သုံးပါတယ်။ (أَرْضُ الْجَنَّاتِ အဓိပ္ပါယ် ကို မေးခွန်း (၆) က နိဗ္ဗာန်ကို ဖြေတဲ့ အခါမှာ ကြည့်ပါ။) အကောင်းများတဲ့ သူက သုခဘုံကို ရောက် သွားမယ်။ အဆိုးများတဲ့ သူက သောက ဘုံမှာ ကျန်ခဲ့မယ်။ ဥပမာ- ဆယ်တန်းကျောင်းသား တစ်ဦး ဆိုပါတော့- ၁ နှစ်လုံး အချိန်တွေပေးဆပ်လိုက်ရတယ်။ ပညာ သင်ကုန်ကျစားရိတ်တွေ ပေးဆပ်လိုက် ရတယ်- ဒါပေမယ့် သူ့ရဲ့ ပျင်းရိပေါ့လျော့မှုကြောင့် ဆယ်တန်း ကို ကျတယ်ဆိုရင်- သူဟာ သူများ တွေလို ဝမ်းမသာနိုင်ဘူးပေါ့။ အဲ့ဒါ သောကဘုံပဲပေါ့။ ကြိုးစားတယ် ဆိုရင်- အောင်မယ်။ ဂုဏ်ထူး တွေရမယ်- စတဲ့ အဆင့်တွေကို တက်သွားမယ်။ ဒါဟာ သုခဘုံပဲ ဖြစ်တယ်။ (လောကီက နားလည် အောင် အထောက်အကူပြု ရှင်းတဲ့ စကားလုံးတွေဟာ အထောက်အကူ မျှသာ ဖြစ်တယ်။ လုံးဝ ဥသံ တစ်ထပ်တည်း မတူဘူးနော်)။

သုခဘုံနဲ့ သောကဘုံ ဘယ်မှာ ရှိသလဲ-

အဲ့ဒီ ဘုံ သို့မဟုတ် နေရာဌာန နှစ်ခုဟာ လူသားတွေနေတဲ့ ကမ္ဘာနဲ့ သီးခြား တည်ရှိတယ်။ သို့မဟုတ် အခြား ကမ္ဘာတစ်ခုမှာ ရှိတယ်လို့ ကုန်အုံကျမ်းက ဆိုထားဘူး။ ဒီလောကနဲ့ အတူရှိနေတယ်လို့ ပြော တယ်။ ဒါကို ကုန်အုံ ၃:၁၃၃ မှာ **မိုးမြေအနှံဆန့်သော သုခဘုံ** လို့ ဆိုထားပြီး၊ **သုခခံစားရသူများနဲ့ သောက ခံစားရသူများကြားမှာ ကန့်လန့်ကာ တစ်ခုသာ မြားနေသည်** လို့ ၇:၄၆ မှာ ပြောပါတယ်။ နေရာ တစ်ခုတည်းမှာ တည်လျက် နေ့ ရောက်ရင် ညပျောက်သွားသလိုပဲ။ တနည်းအားဖြင့် သီးခြား ဘုံဌာန ဆိုတာထက် ခံစားရမှု ကွာဟ သွားခြင်းကိုပဲ ဆိုလိုပါတယ်။

ခံစားရမှု အကျိုးရလဒ်

သုခပဲ စံစားရ-စံစားရ။ ဒုက္ခဘဲ စံစားရ စံစားရ-။ တစ်ဦးနဲ့ တစ်ဦး အတူတူ ဖြစ်တယ်လို့ ကုန်အုံမှာ မဆိုဘူး- ကုသိုလ်များ သူက စံစားရမှု ပိုများမယ်။ ကုသိုလ်နဲ့သူက သူမှာရှိတဲ့ ကုသိုလ်အတိုင်း စံစားရမယ်။ အလားတူပဲ အကုသိုလ်မှာလည်း အနည်းအများလိုက်ပြီး သောကခံစားရမှု၊ ဒုက္ခခံစားရမှု တွေဟာ အဆင့်တွေ ရှိနေမှာပဲ။ ဒါကို ၉၉: ၇-၈ (အထက်မှာ ကျမ်းစာ သား ရေးပေးခဲ့ပြီး) ကထောက်ပြထားပါတယ်။
ခံစားပုံတွေကိုတော့- သောကပုံကို ပြောတဲ့ အခါမှာ လောကီမှာ ခံစားရတဲ့၊ မီးလောင်မှု၊ ပူပန်သောက ရောက်ရမှု၊ စိတ်ဆင်း ရဲမှု စတဲ့ စကားလုံးတွေနဲ့ ပမာပေးပြောပြီး၊ သုခ စံစားရမယ့် ဥပမာတွေကိုလည်း လောကီက အမြင်တွေနဲ့ပဲ ခိုင်းနှိုင်းပြီး- စားရေရိက္ခာပေါများမယ်။ လိုတရစားသောက်ရမယ်။ အဖော် အပေါင်းကောင်းတွေရှိမယ်။ အနားယူစရာ နေရာဖြစ်မယ်။ စသည်ဖြင့် ပမာပေး ပြောဆိုပါတယ်။

နတ်မိမယ်များအကြောင်း

နတ်မိမယ်တွေ ရှိမယ်လို့တော့ မပြောထားဘူးနော် (အဲ့ဒါတွေက ကြားဘူးနားဝတွေ ဖြစ်ပါတယ်)-။ အဲ ဒါပေမယ့်- အချို့သော ဘာသာပြန်တွေမှာတော့ သုခဘုံမှာ ဖြူစင်တဲ့ အဖော်ကောင်းတွေ ရှိမယ်ဆိုတဲ့ စကားထဲက ဖြူစင်သော အဖော်ကောင်း လို့ အဓိပ္ပါယ်ရတဲ့ **ဟူရီ** ဆိုတဲ့ စကားလုံးကို အင်္ဂလိပ် ဘာသာ ပြန်တွေမှာ Female Angel တို့ Pure virgin တို့ ဘာသာ ပြန်ကြတယ်။ အဲ့ဒီဝေါဟာရတွေက ရှေ့ရီ လူမျိုးတွေ ယုံကြည် Vestal Virgin ဆိုတဲ့ အယူအဆကို ယူပြီး ဘာသာပြန်တာပါ။ အဲ့ဒီ အင်္ဂလိပ် ဘာ သာပြန်တွေကို မှီးပြီး မြန်မာဘာသာပြန် ဆရာကြီးတွေကလည်း နတ်ကညာလို့ ပြန်ဆိုကြတာတွေ ရှိ တယ်။ စကားကြုံလို့ နဲ့နဲ့ပြောပါရစေ- ကျမ်းမြတ်ကုန်အုံကို သီရိပျံချီ ဦးဘစိန် က ဘာသာပြန်ခဲ့တယ်။ ဦးဘစိန်က အာရိဗီကို မကျွမ်းကျင်ဘူး၊ အင်္ဂလိပ်ကို အလွန်ကျွမ်းကျင်တယ်။ အင်္ဂလန်က ဘွဲ့ယူခဲ့တယ်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှာ စာသင်တော့- မြန်မာစာ ဝေါဟာရတွေကို ရှင်းသို့ လက်ထောက် တစ်ဦး တောင်ထားရတယ်။ ဆိုလိုတာက မြန်မာစာထက် အင်္ဂလိပ်စာကို

ပိုမိုကျွမ်းကျင်တယ်။ သူက ကုန်အုံ ကို ဘာသာပြန်တော့ မြန်မာ ဝေါဟာရတွေ အတွက် ဗုဒ္ဓဘာသာ ကလျာဏ ယုဝ အသင်း ရဲ့ ဥက္ကဋ္ဌကြီး ဘကြီးဘဇေ ကို အကူအညီတောင်းခဲ့တယ်။ ဘကြီးဘဇေက မြန်မာနိုင်ငံမှာ မူဆလင်နဲ့ ဗုဒ္ဓဘာသာကို အချင်းချင်းနားလည်မှု ရှိပြီး ညီညွတ်စေချင်တဲ့ စေတနာရှိတယ်။ ဒါကြောင့် ဦးဘစိန် ပြန်သမျှ ဝါကျ တွေကို ဘကြီးဘဇေက မြန်မာမှု ပြုပေးခဲ့တယ်။ ဒါပေမယ့် ဦးဘစိန်ရော- ဘကြီးဘဇေရော နှစ်ဦးလုံး က အာရ်ဗီဝေါဟာရ term ကို နားမလည်ကြ ဘူးလေ။ ဦးဘစိန်က **ဟူရ်** ဆိုတဲ့ စာလုံးက အင်္ဂလိပ်က ယူပြီး **အပျိုစင်နတ်** လို့ ဘာသာပြန်ရင် ဘကြီးဘဇေက ဖတ် ကောင်းပြီး မြန်မာဆန်အောင် **နတ်ကညာ** လို့ စီစစ်ပေးတယ်။ အဲ့ဒီနောက်ပိုင်းမှာ အခု မြန်မာနိုင်ငံက စံထားတဲ့ ကြိုးစားနေတဲ့ မူဆလင် ပညာတတ်တွေ ဘာသာပြန်စာအုပ်ကြီး ထွက်လာတယ်။ ရိုးရိုးဝန်ခံရရင်- မြန်မာစာ အသုံးအနှုံးမှာ ဦးဘစိန် ဘကြီးဘဇေ ကို လုံးဝ မမှီတဲ့အပြင်- ဝေါဟာရ တော်တော်များများက အိန္ဒိယကပြားတွေ နားလည် စေတဲ့ စကားလုံးမျိုးဖြစ် သွားတယ်။ (မြန်မာမဆန်တော့ဘူး)။

ကုန်အုံကျွမ်းကျင်သူ သုံးတဲ့ **حُ** **ဟူရ်** ဆိုတာ ဖြူစင်သန့်ရှင်းသူတွေကို ခေါ်ပါတယ်။ (အဓိပ္ပါယ် အမှန်ကို သိလိုရင် ဦးဌေးလွင်ဦး ဘာသာပြန်ထားတဲ့ စာအုပ်က ၄၄:၅၄ မှာ ကြည့်ပါ။ islammyanamr.com ဆိုက်ထဲမှာ ကျွမ်းမြတ်ကုန်အုံ ဆိုပြီး ဖော်ပြ ထားပါတယ်။ ဓမ္မခန္ဓာ ၄၄ ကို နှိပ်လိုက်ပြီး အပိုဒ်စဉ် ၅၄ ကို ရှာဖတ်လိုက်ပါ။) အနောက်နိုင်ငံသား ခရစ်ယာန် သာသနာပြု တွေက **حُ** **ဟူရ်**ကို နတ်ကညာလို့ ဘာသာပြန်တယ်။ အဲ့ဒီ **حُ** **ဟူရ်** နဲ့ ဝေါဟာရ တစ်ခုတည်း ဖြစ်တဲ့ကုန်အုံ ၅:၁၁၁ မှာ ဖော်ပြတဲ့ ယေရှုရဲ့ တပည့်များ - **حُ** **ဟာဝီယီးန** ကိုကျတော့ အပျိုစင်များလို့ ဘာသာ မပြန်ကြဘူးလေ။ အဲ့သလို ဘာသာပြန်လိုက်ရင်- ယေရှုရဲ့ တပည့်တွေဟာ သူတို့ အဆိုအရ မူဆလင်တွေရဲ့ နိဗ္ဗာန်မှာ ဒုက္ခရောက်ကုန်တော့မယ်လေ။ (အားလုံး ကုလားစာ မိသွားလိမ့်မယ်- မဟုတ်လား)။ စော်ကားတာ မဟုတ်ပါဘူး- ဘာသာပြန် မရိုးသားတာကို ပြောတာပါ။ ခရစ်ယာန်တွေက ခရစ်ယာန် ဘာသာရေး ကျမ်းစာကိုပဲ ဘာသာပြန်ပေး။ အစ္စလာမ်တို့၊ ဗုဒ္ဓဘာသာတို့၊ ဟိန္ဒူ ဘာသာက ကျမ်းစာတွေနဲ့ သူတို့နဲ့ ဘာဆိုင်လို့လဲ။ သူတို့က ရှိသမျှစာအုပ်ကို သူတို့ အယူနဲ့ လိုချင်တဲ့ ပုံသွင်းပြီး ဘာသာပြန်မယ်။ သူတို့ ကျောင်းတွေမှာ သင်ပေးမယ်။ သူတို့ကျောင်းဆင်းတွေက အခြားလူတွေကြားထဲဝင် အယူအဆ အမျိုးမျိုး ဖြစ်အောင်၊ ဂိုဏ်း တွေ ကွဲကုန်အောင် စည်းလုံးညီညွတ်မှုတွေ ပျက်စီးကုန်အောင် လုပ်မယ်။- ဒီ အတွက် ပရိုပိုဆယ်လည်း ရှိတယ်။ ကိုလိုနီ ခေတ်တုန်းက အဲလီဇဘက် ဘုရင်မကြီးကိုယ်တိုင် ပရို ပိုဆယ်ပေးခဲ့တယ်လေ။ အင်္ဂလိပ်နန်းရေးဝန် မစ္စတာ ဂလက်စတုံးရဲ့ အစီအစဉ် ဆိုတာ ဒီနေ့ထိ နာမည်ကြီးနေတုံးပဲ။

ကဲ- ဒါတွေ ထားလိုက်တော့- အခုလောက်ဆို အစ္စလာမ်က ပြောတဲ့ နောင်ဘဝ အကြောင်းတော့ နားလည်လောက်ပြီလို့ ထင်ပါတယ်။ မေးခွန်း (၆)က နိဗ္ဗာန် ဆိုတဲ့ အကြောင်းကို ဆက်ရအောင်။

လေးစားစွာဖြင့်

ထွန်းထွန်းအောင်